

# အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြုစုခြင်း - ၂

## တက္ကသိုလ်ဆရာတစ်ဦး

လွတ်လပ်တရားမျှတပြီး အများယုံကြည်လက်ခံသော ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများတွင် ပြည့်စုံမှန်ကန်သည့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းလုပ်ငန်းသည် အဓိက ကျသော လုပ်ငန်းတစ်ခုအဖြစ် ပါဝင်သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် ပြည့်စုံမှန်ကန်သည့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ရရှိရန် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြုစုခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှ စတင်၍ အဆင့် (၄)ဆင့်ခွဲ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ၊ ပထမအဆင့်အနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ အရှေ့ပိုင်းခရိုင်ရှိ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်နှင့် ဒေါပုံမြို့နယ်၊ တောင်ပိုင်းခရိုင်ရှိ ဆိပ်ကြီးခနောင်တိုမြို့နယ်၊ အနောက်ပိုင်းခရိုင်ရှိ ဒဂုံဆိပ်ကမ်း မြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ လသာမြို့နယ်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် - ပေါင်း မြို့နယ် (၁၀)မြို့နယ်၌ (၁၃-၁၁-၂၀၁၄)ရက်နေ့မှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ဒုတိယအဆင့်အနေဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေမှ ဥတ္တရသီရိခရိုင်ရှိ တပ်ကုန်း၊ ဇေယျာသီရိ၊ ပုဗ္ဗသီရိ ပျဉ်းမနား - မြို့နယ် လေးမြို့နယ်နှင့် ဒက္ခိဏာခရိုင်ရှိ ဥတ္တရသီရိ၊ ဇေယျာသီရိ၊ ဒက္ခိဏာ၊ လယ်ဝေး - မြို့နယ် လေးမြို့နယ်တွင် (၈-၁၂-၂၀၁၄)ရက်နေ့မှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အလျောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးခရိုင်ရှိ အောင်မြေ သာစံ၊ ချမ်းအေးသာစံ၊ မဟာအောင်မြေ၊ ချမ်းမြသာစည်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်၊ ပုသိမ်ကြီး၊ အမရပူရ - မြို့နယ် ခုနစ် မြို့နယ်တွင် (၁၅-၁၂-၂၀၁၄)ရက်နေ့မှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။ ထိုနည်းတူပင် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း၊ တောင်ကြီး ခရိုင်ရှိ ကလော၊ ညောင်ရွှေ၊ ဖယ်ခုံ၊ ရပ်စောက်၊ တောင်ကြီး - မြို့နယ် ငါးမြို့နယ်၊ ပအိုဝ် ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသရှိ ဟိုပန်း၊ ဆီဆိုင်၊ ပင်လောင်း - မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်နှင့် ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသရှိ ပင်းတယ၊ ရွာငံ - မြို့နယ် နှစ်မြို့နယ်တွင်လည်း (၂၂-၁၂-၂၀၁၄)ရက်နေ့မှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်သာမက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ခရိုင်ရှိ ပုသိမ်၊ ကံကြီးဒေါင့်၊ သာပေါင်း၊ ငပုတော၊ ကျောင်းကုန်း၊ ရေကြည်၊ ကျုံပျော် - မြို့နယ် ခုနစ်မြို့နယ်တွင်လည်း (၂၉-၁၂-၂၀၁၄)ရက်နေ့မှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

တတိယအဆင့်အနေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ချင်းပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးများ၌လည်းကောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်၌လည်းကောင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံးစတုတ္ထအဆင့်အနေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၌လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မှ ကျန်ရှိနေသေးသော မြို့နယ် များ၌လည်းကောင်း အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ယခုမဲစာရင်းများ ပြုစုရာတွင် မဲဆန္ဒရှင် အမျိုးအစား (၄)မျိုး တွေ့ရှိရပါသည်။ ပထမအမျိုးအစားမှာ လက်ရှိ နေထိုင်သည့် မြို့နယ်တွင် အိမ်ထောင်စုစာရင်း (အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း - ပုံစံ ၆၆/၆ ဖြစ်ပါသည်။ အချို့က သန်းခေါင်စာရင်း ဟု နှုတ်ကျိုးနေကြပါသည်။) ရှိသူများ ဖြစ်ကြပြီး ဒုတိယအမျိုးအစားမှာ အိမ်ထောင်စုစာရင်း ရှိသော်လည်း ယင်းအိမ်ထောင်စုစာရင်းသည် လက်ရှိနေထိုင်သည့်မြို့နယ်မှ မဟုတ်ဘဲ ယခင် နေထိုင်ခဲ့သော မြို့နယ်မှ အိမ်ထောင်စုစာရင်းရှိသူများ ဖြစ်ပါသည်။ တတိယအမျိုးအစားမှာ မှတ်ပုံတင် (နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်/အမျိုးသား မှတ်ပုံတင်ကတ်-သုံးခေါက်ချိုး/ဧည့်နိုင်ငံသားကတ်/ပြုနိုင်ငံသားကတ်/ယာယီသက်သေခံလက်မှတ် - White Card) ရှိသော်လည်း အိမ်ထောင်စုစာရင်း မရှိသူများ ဖြစ်ကြပြီး စတုတ္ထအမျိုးအစားမှာ မှတ်ပုံတင်ရော အိမ်ထောင်စုစာရင်းပါ မရှိသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။

ပထမအမျိုးအစား မဲဆန္ဒရှင်များ၏ အိမ်ထောင်စုစာရင်းသည် လက်ရှိနေထိုင်သည့် မြို့နယ်မှဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့၏အိမ်ထောင်စုစာရင်းတွင် ပါဝင်သူများအနက် ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် အသက် (၁၈)နှစ် ပြည့်ပြီးသူများ (ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေအရ မဲပေးပိုင်ခွင့် မရှိသူများမှအပ)ကို လက်ရှိနေထိုင်သည့်မြို့နယ် မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအိမ်ထောင်စုစာရင်းအနက် နိုင်ငံခြားသို့ ရောက်ရှိနေသူများရော ပြည်တွင်းရှိ

အခြားဒေသတစ်ခုခုသို့ ရောက်ရှိနေသူများ (ထိုဒေသများသို့ ရောက်ရှိနေသည်မှာ မည်မျှပင်ကြာသည်ဖြစ်စေ) ကိုပါ မဲစာရင်းတွင်ထည့်သွင်းပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံခြားသို့ ရောက်ရှိနေသူများအနက် ယင်းနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံသား (ယဇာဇဖနည)အဖြစ် ခံယူပြီးသူ များကိုမူ မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းမည် မဟုတ်ပါ။ ၎င်းတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံသား မဟုတ် တော့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ (မှတ်ချက် - ယာယီ အိမ်ထောင်စုစာရင်းသည် ခေတ္တလာရောက် နေထိုင်သူများ အား ယာယီထုတ်ပေးထားသည့် ဧည့်စာရင်းပင် ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့အားမဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပေးမည် မဟုတ်ပါ။)

ဒုတိယအမျိုးအစား မဲဆန္ဒရှင်များသည် လက်ရှိနေထိုင်သည့် မြို့နယ်၌ အိမ်ထောင်စုစာရင်း မရှိခြင်းကြောင့် ၎င်းတို့၏အမည်များကို မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းမည် မဟုတ်ပါ။ ၎င်းတို့၏အမည်များသည် အိမ်ထောင်စုစာရင်း ရှိသည့်မြို့နယ်မှ မဲစာရင်းတွင်သာ ပါဝင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာ - အလုံမြို့နယ်တွင် ယခင်က ကြာမြင့်စွာ နေထိုင် ခဲ့သည့် အိမ်ထောင်စုတစ်စုသည် အလုံမြို့နယ်မှ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်မှ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်သို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခဲ့သော်လည်း အိမ်ထောင်စုစာရင်းကို မပြောင်းရွှေ့ဘဲထားလျှင် ယခုလက်ရှိနေထိုင်သည့် မြောက် ဥက္ကလာပမြို့နယ် မဲစာရင်းတွင် ၎င်းတို့အမည်များသည် ပါဝင်မည်မဟုတ်ဘဲ အိမ်ထောင်စုစာရင်းရှိသည့် အလုံမြို့နယ်မှ မဲစာရင်းတွင်သာ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသူများသည် အလုံမြို့နယ်ရှိ ယခင်မိမိနေထိုင်ခဲ့သော ရပ်ကွက် (ဥပမာ - ဆင်မင်းရပ်ကွက်)မှ မဲစာရင်းကြေညာသည့်အချိန်တွင် မဖြစ်မနေ သွားရောက်ကြည့်ရှုရန် အရေးကြီးပါသည်။ ကိုယ်တိုင်မကြည့်ရှုနိုင်ပါကလည်း ဆွေးနွေး မိတ်သက်ဟများမှ တဆင့်စုံစမ်းသင့်ပါသည်။ မိမိတို့၏ အမည်မပါဝင်ပါက ပုံစံ(၃)ဖြင့် လျှောက်ထားရန် ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့၏ အမည်သည် အလုံမြို့နယ်၊ ဆင်မင်းရပ်ကွက်မှ မဲစာရင်းတွင် ပါရှိမှသာ မဲပေးပိုင်ခွင့် မဆုံးရှုံးမည် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့်အကြောင်း ကြေညာ သည့်အခါ ယခင်နေထိုင်ခဲ့သည့် အလုံမြို့နယ်၌ မဲပေးလိုက သွားရောက်၍မဲပေးနိုင်ပါသည်။ ဤသို့မဟုတ်ဘဲ လက်ရှိ နေထိုင်လျက်ရှိသော မြောက်ဥက္ကလာပ၌ပင် မဲပေးလိုပါက ပုံစံ ၃-က (ရက်ပေါင်း ၁၈၀ ကျော် ခေတ္တနေထိုင်သူများ အသုံးပြုသည့်ပုံစံ) ဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီ ရက်ပေါင်း ၃၀ ထက် နောက်မကျစေဘဲ ရပ်ကျေးကော်ခွဲရုံးသို့ လျှောက်ထားပြီး မဲပေးနိုင်ပါသည်။

ယခုဖော်ပြပါ ဒုတိယအမျိုးအစား မဲဆန္ဒရှင်များကို နေပြည်တော်၊ ဇေယျသီရိမြို့ရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများတွင် အများအပြား တွေ့ရှိရပါသည်။ ၎င်းတို့သည် တာဝန်အရ နေပြည်တော်သို့ ပြောင်းရွှေ့လာကြသော်လည်း အိမ်ထောင်စု စာရင်းကိုမူ နေပြည်တော်သို့ မပြောင်းရွှေ့ဘဲ ထားကြသဖြင့် ၎င်းတို့အမည်များသည် ဇေယျသီရိမြို့နယ်မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်မည် မဟုတ်ပါ။ (ဝန်ထမ်းအများစုနေထိုင်သည့် ဇေယျသီရိမြို့မှ ကံ့ကော်အိမ်ရာ၊ ခရေအိမ်ရာ၊ ပိတောက် အိမ်ရာနှင့် သပြေနှင့်သဇင် အပျိုဆောင်၊ လူပျိုဆောင်များတွင် နမူနာကောက်ယူခဲ့ရာ နေထိုင်သူများ၏ ၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ဇေယျသီရိမြို့နယ်တွင် အိမ်ထောင်စုစာရင်းရှိသူများ ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။) ၎င်းတို့၏ အိမ်ထောင်စု စာရင်းရှိသည့် မြို့နယ်မှ ယခင်နေထိုင်ခဲ့သည့် ရပ်ကွက်မဲစာရင်းတွင်သာ ပါဝင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့သည်လည်း ယခင်မိမိ၏ ရပ်ကွက်မှ မဲစာရင်းများ ကြေညာသည့်အချိန်တွင် မိမိတို့၏ အမည်မဲစာရင်းတွင် ပါ/မပါ မဖြစ်မနေ စုံစမ်းသင့်ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့်အကြောင်း ကြေညာသည့်အခါ ၎င်းတို့အနေဖြင့် လက်ရှိနေထိုင်လျက်ရှိသည့် နေပြည်တော် တွင် မဲပေးလိုပါက ပုံစံ (၃-က) ဖြင့် လျှောက်ထားပြီး မဲပေးနိုင်ပါသည်။ ရန်ကုန်သို့ပြန်၍ မဲပေးမည် ဆိုပါကလည်း ပေးနိုင်ပါသည်။ မိမိတို့၏ ဆန္ဒအတိုင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

တတိယအမျိုးအစား မဲဆန္ဒရှင်များသည် မှတ်ပုံတင်ရှိသော်လည်း အိမ်ထောင်စုစာရင်းမရှိသူများ ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့၏ အမည်စာရင်းသည် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးရုံးရှိ လူဦးရေစာရင်းစာအုပ်တွင် ပါရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် အသက် (၁၈)နှစ်ပြည့်သူများအား (ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေအရ မဲပေးပိုင်ခွင့် မရှိသူများမှအပ) မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပေး မည် ဖြစ်ပါသည်။

စတုတ္ထအမျိုးအစား မဲဆန္ဒရှင်များသည် မှတ်ပုံတင်နှင့် အိမ်ထောင်စုစာရင်း နှစ်မျိုးလုံး မရှိသူများ ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့၏ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုတွင် မွေးဖွား/ကြီးပြင်းကာ တိုင်းရင်းသားမိဘနှစ်ပါး (ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း)မှ မွေးဖွားသည့် တိုင်းရင်းသားဖြစ်ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် (၁၈)နှစ် ပြည့်ပြီးသူဖြစ်ကြောင်း “ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အထောက်အကူပြု ကော်မတီ” က ထောက်ခံသည့်သူ များအား ရပ်ကျေးကော်ခွဲက စိစစ်ပြီး မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

မဲစာရင်းများ ပြုစုပြီးစီးသည့်အခါ မဲဆန္ဒရှင်များ သိရှိစေရေးအတွက် မဲစာရင်းများကို မြို့နယ်များအလိုက် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများနှင့် လူစည်ကားသည့် နေရာများတွင် (၁၄)ရက်တိုင်တိုင် ကပ်ထားကြေညာမည်ဖြစ်ရာ - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ပထမပတ်တွင် စတင်ကြေညာမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် ဆက်လက်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လလယ်တွင် ပြီးစီးနိုင်ရန် လျာထားပါသည်။

(၃-၁၁-၂၀၁၄) ရက်နေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ပါရှိခဲ့သော **“အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြုစုခြင်း”** ဆောင်းပါးတွင် ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း မဲစာရင်းများ ကြေညာသည့်အခါတွင် မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် သွားရောက်ကြည့်ရှုကြပြီး မိမိအမည်နှင့် မိမိ၏မိသားစုဝင် တစ်ဦးဦးအမည် မဲစာရင်းတွင် မပါရှိပါက တောင်းဆိုလွှာ ပုံစံ(၃)ဖြင့် ရပ်ကျေး ကော်မရှင် တောင်းဆိုရန်ဖြစ်ပြီး မဲစာရင်းတွင် ဖော်ပြထားသော မိမိနှင့် မိမိ၏ မိသားစုဝင်များ၏ အမည်များနှင့် အချက်အလက်များ ကွဲလွဲနေပါက ပြင်ဆင်လွှာ ပုံစံ (၄-၈)ဖြင့် လျှောက်ထားရန် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ကွယ်လွန်ပြီးဖြစ်သော မိမိ၏မိသားစုဝင် တစ်ဦးဦးမဲစာရင်းတွင် ပါရှိနေလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ အရ မဲပေးပိုင်ခွင့် မရှိသူများ ပါဝင်နေလျှင်သော်လည်းကောင်း ကန့်ကွက်လွှာ ပုံစံ (၄) ဖြင့် ကန့်ကွက်ရန် ဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို မဲစာရင်းများ ကပ်ထားကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း အချိန်မီ မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

မဲစာရင်းများ ကပ်ထားကြေညာသည့်အခါ မဲဆန္ဒရှင်များ လာရောက်ကြည့်ရှုစေရေးအတွက် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က မီဒီယာများမှ လှုံ့ဆော်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုကဲ့သို့ လှုံ့ဆော်ရာတွင် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ရုပ်ရှင်ဂီတအနုပညာရှင်များနှင့် မီဒီယာများကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြမည် ဖြစ်ပါသည်။ မဲစာရင်းများ ကပ်ထားမကြေညာမီ အနည်းဆုံး နှစ်ပတ်စော၍ လှုံ့ဆော်မည် ဖြစ်ပါသည်။

မဲဆန္ဒရှင်များ၏ လျှောက်ထား/ကန့်ကွက်ချက်များကိုစိစစ်၍ ရပ်ကျေးကော်မရှင် ဖြည့်စွက်၊ ပြင်ဆင်၊ ပယ်ဖျက် ပြီးဖြစ်သည့် မဲစာရင်းများကို မြို့နယ်များအလိုက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ရုံးချုပ်တွင်ရှိသော Server တွင် သိမ်းဆည်းထားရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ သို့မဟုတ် ဩဂုတ်လတွင် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့ရက်ကို ကြေညာပြီးသည့်အခါ၌ ဖော်ပြပါမဲစာရင်း များကို ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အသီးသီးတွင် (၇)ရက်တိုင်တိုင် ထပ်မံကြေညာပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအချိန်၌ ကြေညာခြင်းသည် မဲဆန္ဒရှင်များအတွက် နောက်ဆုံးအခွင့်အရေးဖြစ်သောကြောင့် မဲစာရင်းများကို မဖြစ်မနေ သွားရောက်ကြည့်ရှု ကြရန် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ မိမိ၏ မဲဆန္ဒနယ်မှ ရပ်ဝေးသို့ ရောက်ရှိနေသူများနှင့် နိုင်ငံခြားသို့ ရောက်ရှိနေသူများအတွက် ဥဋ္ဌငဉာဏ် မှလည်းကောင်း၊ လက်ကိုင်ဖုန်းများမှလည်းကောင်း မဲစာရင်းတွင် မိမိတို့အမည် ပါ/မပါ စုံစမ်းသိရှိနိုင်စေရေးအတွက် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်၊ အစိုးရ ဌာနများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်း များ၊ မီဒီယာများ၊ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၊ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများ (Stakeholders)နှင့် မဲဆန္ဒရှင်များ အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလကုန် သို့မဟုတ် နိုဝင်ဘာလ ဆန်းတွင် ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် လွတ်လပ်တရားမျှတပြီး အများယုံကြည် လက်ခံသော ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်နိုင်ပါမည်။

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ

ဦးဝင်းကြည်  
အဖွဲ့ဝင်  
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ နေပြည်တော်  
ဖုန်း - ၀၆၇-၄၀၄၄၀၁ (ရုံး)      ၀၆၇-၄၂၁၂၃၄ (အိမ်)      ၀၉-၈၃၀-၄၁၃၈